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راه اندازی مرکز تحقیقات فرش ماشینی در قطب فرش کشور
حســـین زینلی، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی 

واحد کاشـــان با اشـــاره به اینکـــه این واحد 

نخستین واحد استان اصفهان و شانزدهمین 

واحد کشـــور اســـت، افـــزود: »در همان 

اوایل شـــکل گیری دانشـــگاه با پذیرش ۱۷۰ 

دانشـــجو در سه رشـــته کارشناسی عمران، 

کارشناســـی تکنولوژی نســـاجی و کاردانی 

حســـابداری فعالیت های آموزشـــی خود را 

آغـــاز کـــرد و اکنون بعد از 34 ســـال تلاش 

علمی، پژوهشـــی و فرهنگـــی با بهره مندی 

از اســـتادان فرهیخته و مجـــرب و نیروی 

انســـانی پرتلاش و متعهد در 8۰ رشته محل، 

خدمات آموزشی، پژوهشـــی و فرهنگی به 

مردم کاشـــان ارائه می کند که در راســـتای 

دســـتور دکتر ولایتـــی مبنی بر اســـتفاده از ظرفیت هـــای بومی منطقه 

در آینـــده ای نزدیک علاوه بر رشـــته های پرســـتاری و علوم آزمایشـــگاهی 

درصدد راه اندازی ســـایر رشته های پیراپزشـــکی و سپس پزشکی در واحد 

کاشـــان هســـتیم که اقدامات اولیه آن انجام گرفته و با روســـای واحدهای 

پزشـــکی دیگر واحد ها نیز برای انتقال اســـاتید پزشـــکی و پیراپزشکی که 

اهل کاشـــان یا شـــهرهای نزدیک هســـتند، رایزنی صورت گرفته است.« 

عضـــو هیات علمی دانشـــگاه آزاد اســـلامی کاشـــان گفـــت: »این واحد 

دانشـــگاهی در حوزه پژوهش جـــزء واحدهای 

برتر دانشـــگاه آزاد اسلامی به شـــمار می رود و 

در ســـال قبل اداره کارگاه ها و آزمایشـــگاه های 

این واحـــد میان دانشـــگاه های آزاد اســـلامی 

اســـتان اصفهان عنوان برتر را به خود اختصاص 

داده اســـت. در ایـــن واحد دانشـــگاهی مرکز 

تحقیقـــات فرش ماشـــینی و مرکـــز تحقیقات 

معمـــاری و انرژی فعال اســـت، ضمـــن اینکه 

به دنبال راه انـــدازی یک آزمایشـــگاه مرجع در 

حوزه فـــرش به منظور ارائه خدمـــات به صنایع 

هســـتیم.« رئیس دانشـــگاه آزاد اسلامی کاشان 

به اولویت هـــا و فعالیت های این دانشـــگاه در 

ســـال جاری اشـــاره کرد و افـــزود: »فعالیت 

خوبی که امســـال صورت پذیرفتـــه، راه اندازی 

مدارس ســـما در کاشـــان اســـت که واقعا نیاز مدارس ســـما با سابقه ای 

بیش از 25 ســـال در کشور در کاشان احســـاس می شد؛ البته این در حالی 

اســـت که رشـــته تربیت بدنی در هنرســـتان دخترانه برای نخســـتین بار 

در کاشـــان اقدام به پذیـــرش دانش آموز خواهد کرد؛ چراکـــه قبل از این 

دانش آمـــوزان دختر باید به شـــهرهای مجاور کاشـــان عزیمت می کردند. 

بایـــد توجه کرد کـــه راه اندازی ایـــن مجموعه موجب اشـــتغالزایی برای 

جوانان این شـــهر نیز می شـــود.« 

از تولید کارخانه سرکه سیب تا راه اندازی سردخانه محصولات کشاورزی
ســـعید صفری، رئیس دانشـــکده کشاورزی و 

علوم پایه دانشـــگاه آزاد اســـلامی واحد رودهن 

می گوید: »کســـب درآمد غیرشـــهریه ای در 

صـــدر برنامه های این دانشـــکده قـــرار دارد و 

بـــا توجه به تغییر نســـل دانشـــگاه های معتبر 

از آموزشی- پژوهشـــی به دانشگاه کارآفرین در 

دنیا و عقب ماندگی بســـیاری از دانشـــگاه های 

داخلـــی در ایـــن زمینـــه، ســـال های اخیر دو 

برنامه در کانـــون فعالیت های دانشـــگاه های 

مختلـــف قـــرار گرفته اســـت کـــه عبارتند از 

رقابت برای جذب دانشـــجوی بیشـــتر با تکیه 

بر بهبود کیفی آموزشـــی و پژوهشی و امکانات 

رفاهی و تلاش در راســـتای کســـب درآمدهای 

غیرشـــهریه ای بـــا تکیه بـــر تجاری کردن علم 

و اقتصـــاد دانش بنیـــان.« او ادامـــه داد: »با 

توجه بـــه اینکه دماوند با تولید ســـالانه حدود 

23۰ هزار تن، هشـــت درصد کل تولید ســـیب 

کشـــور را در اختیار دارد، احـــداث یک واحد 

تولید ســـرکه ســـیب و فرآورده های مرتبط با آن 

یکی از فرصت های ســـرمایه گذاری مناســـب با 

بهره گیـــری از تخصص اســـتادان صنایع غذایی 

و دانشجویان این رشـــته بود که در حال حاضر 

مقداری از دســـتگاه های آن خریداری شـــده و 

درصدد بازاریابی آن هســـتیم.« 

رئیس دانشـــکده کشـــاورزی و علوم پایه واحد 

رودهـــن اضافه کـــرد: »نظر به کمبـــود منابع 

آبـــی در منطقه و نیاز به تغییر الگوی کشـــت 

با توجه به خشکســـالی های اخیـــر و همین طور 

ارزش افـــزوده بـــالا، کشـــت گیـــاه زعفران و 

گیاهـــان دارویی دیـــم نظیر اســـطوخودوس 

کـــه از نظر نیاز آبـــی کم توقع هســـتند، یکی 

دیگـــر از مطالعـــات اعضـــای هیات علمی این 

واحـــد را شـــامل شـــده اســـت که با کشـــت 

گیاهـــان دارویـــی در منطقه و احـــداث یک 

واحد اســـانس گیری با تکنولـــوژی روز دنیا و 

راه اندازی »دهکده ســـلامت« درآمد مناسبی 

عاید دانشـــگاه می شـــود.«

این استاد دانشـــگاه گفت: »احداث سردخانه 

با توجه بـــه میزان تولیـــدات محصولات باغی 

به ویـــژه ســـیب می توانـــد بـــرای صـــادرات 

ایـــن محصولات به کشـــورهای آســـیای میانه 

و به ویـــژه روســـیه مفیـــد فایـــده باشـــد که 

درصددیـــم با ریاســـت دانشـــگاه رایزنی هایی 

انجـــام دهیم، البته با مســـئولان اســـتانی نیز 

تـــا حـــدودی رایزنی هایی صـــورت گرفته که 

 ممکن اســـت برای ســـرمایه گذاری نیز از آنان 

استفاده کنیم.« 

کارگاه های مکانیک واحد تاکستان به خط تولید قطعات صنعتی تبدیل شدند
رئیس دانشـــگاه آزاد اســـلامی تاکستان 

گفـــت: »مرکز تحقیقـــات مکانیک این 

واحد بـــا هدف کارآمـــوزی و کارآفرینی 

برای دانشـــجویان به خط تولید قطعات 

صنعتی تبدیل شـــده است.« 

عبـــاس جهان بخشـــی افـــزود: »بـــا 

قراردادهایی که مرکز تحقیقات مکانیک 

این دانشـــگاه از سوی یکی از شرکت های 

دانش بنیان با کارخانه هـــا منعقد کرده، 

خـــط تولید قطعـــات صنعتـــی در این 

دانشـــگاه فعال شـــده است.« 

او اظهـــار کـــرد: »در پـــی عقـــد این 

قراردادها از دســـتگاه های تراشـــکاری، 

فـــرزکاری و CNC موجـــود در کارگاه ها 

کـــه پیـــش از این تنها مصارف آموزشـــی داشـــته اند، بـــرای تولید 

قطعـــات صنعتـــی بهره گرفته شـــده که در مرحله نخســـت اجرای 

این طرح، زمینه اشـــتغال هفت تراشـــکار، فرزکار، برشـــکار و طراح 

صنعتـــی با پیش بینی درآمد ســـالانه 3/6 میلیارد ریال فراهم شـــده 

اســـت کـــه پیش بینی می شـــود این تعـــداد و درآمد بـــه 2۰ نفر و 6 

میلیـــارد ریال افزایـــش یابد.« 

جهان بخشـــی با اشـــاره بـــه مزایای 

گفـــت:  پروژه هـــا  ایـــن  انجـــام 

»اشـــتغالزایی و به کارگیری بخشـــی 

از فضای سوله ها و ســـرمایه های راکد 

دانشـــگاه در راســـتای رفـــع نیازهای 

صنعـــت، انجام مهندســـی معکوس 

و تولیـــد قطعات خاص مهندســـی با 

توجه به ظرفیـــت اعضای هیات علمی 

مجرب ازجملـــه مزایای این طرح بوده 

کـــه این مهم در راســـتای ناحیه بندی 

دانشـــگاه آزاد اســـلامی صورت گرفته 

 » . ست ا

جهان بخشـــی بـــه اهمیـــت مراکز 

تحقیقـــات و مرکز رشـــد در ســـطح 

دانشـــگاه ها اشـــاره کـــرد و گفت: »بـــا افتتاح این خـــط تولید از 

این پس دانشـــجویان رشـــته مکانیـــک ضمن تحصیـــل به عنوان 

کارآمـــوز از نزدیک با فرآیند ســـاخت و تولیـــد قطعات صنعتی و 

طراحی آنها بیشـــتر آشـــنا خواهند شـــد و درآمد کسب شـــده نیز 

برابر مقررات دانشـــگاه در راســـتای ارتقای کیفیت آموزشـــی و 

پژوهشـــی و خدمات دانشـــگاه صرف می شـــود.« 

بهره برداری از استخر پرورش ماهی 
مهدی ســـلطانی فر، سرپرست دانشگاه آزاد 

اسلامی واحد مهدیشـــهر هم به تلاش این 

واحد بـــرای فراهم کردن زیرســـاخت های 

جذب درآمدهای غیرشـــهریه ای پرداخت 

و اظهـــار کـــرد: »اولویت نخســـت واحد 

مهدیشـــهر در سال 9۷ ایجاد انضباط مالی، 

آموزشـــی و اداری اســـت و امیدواریـــم تا 

پایـــان ســـال این امـــر محقق شـــود، زیرا 

تحقـــق درآمدهای غیرشـــهریه ای منوط به 

وجود بســـترهای لازم اســـت که از طرفی 

برای جـــذب درآمدهای غیرشـــهریه ای با 

اســـتفاده از امکانات موجـــود، کمیته های 

مختلفی در واحد مهدیشـــهر تشکیل شده 

که یکـــی از آنها برای جذب مشـــارکت ها 

و کمک هاســـت. اکنون ســـاختمانی در این واحد دانشـــگاهی در حال 

احداث اســـت کـــه برنامه ریزی شـــده با کمک خیران مراحل ســـاخت 

و تجهیـــز آن انجام شـــود تا با توجـــه به کاربری آن بـــرای فعالیت های 

فرهنگی ازجمله برگزاری جشـــن های ازدواج آســـان برای شـــهروندان 

اســـتفاده شـــود. این امـــر هم برای عمـــوم مردم مهدیشـــهر یک نیاز 

بـــود و هم اینکه در این راســـتا بـــرای چندین نفر اشـــتغالزایی صورت 

خواهد گرفت.«

او تاکیـــد کـــرد: »از ســـوی دیگر تلاش 

می کنیم فعالیت های آموزشـــی دانشگاه 

را در یـــک ســـاختمان تجمیـــع کنیم و از 

ســـاختمان دیگـــری بـــرای فعالیت های 

مشـــارکتی با آموزش و پـــرورش، برگزاری 

دوره های فنی و حرفه ای و راه اندازی مراکز 

ســـما اســـتفاده کنیم. البتـــه به طور کلی 

ایجاد و گسترش مراکز سما در برنامه های 

واحد مهدیشـــهر قرار دارد، زیرا براساس 

مطالعاتـــی که صورت گرفته بســـیاری از 

شـــهروندان علاقه دارند فرزنـــدان خود را 

از همـــان مقطع ابتدایی در مدارس ســـما 

ثبت نـــام کنند.«

سرپرست دانشـــگاه آزاد اســـلامی واحد 

مهدیشـــهر گفت: »برای استفاده بهینه از آب قنات دانشگاه و فضاهای 

بکـــر موجـــود و همچنین با توجـــه به ظرفیت این شـــهر، دانشـــگاه 

نســـبت به ســـاخت اســـتخر پرورش ماهی اقدام کرده و اکنون استخر 

پـــرورش ماهی قـــزل آلا در زمینی به مســـاحت ۱۰۰۰ مترمربع و زیربنای 

حوضچـــه ای 6۰۰ مترمربع با ظرفیت تولید هشـــت تن ماهی در ســـال 

و بـــا اشـــتغالزایی دو نفـــر به صورت مســـتقیم و چهار نفـــر به صورت 

غیرمســـتقیم به بهره برداری کامل رســـیده است.«

ر  د یکـرد  و ر تغییـر 

دانشـگاه آزاد اسـلامی 

مدیریـت  بتـدای  ا ز  ا

لـی  حا ر  د یـد  جد

آغـاز شـده اسـت کـه 

ه  نشـگا دا بزرگ تریـن 

حضـوری جهـان را فقط 

در حـد آمـوزش و حتی 

پژوهـش خلاصـه نکرده 

و بـا حمایـت از شـرکت های دانش بنیـان و ایجـاد 

کسـب وکارهای نوین، راهی نو در مسـیر اشـتغالزایی 

بـرای فارغ التحصیـلان خـود گشـوده اسـت و حتـی 

در برخـی مـوارد شـاهد بوده ایـم کـه حمایـت از 

دانشـجویان دیگـر دانشـگاه ها را نیـز بـه دفعـات 

متعـدد انجـام داده؛ چراکه این تغییـر رویکرد باعث 

پیشـرفت کشـور خواهـد شـد. اشـتغالزایی و رونـق 

کسـب وکار موضوعـی اسـت کـه بـا شـدت گرفتـن 

تعـداد فارغ التحصیـلان بیـکار و فضای ملتهـب بازار 

و صنعـت به یکـی از اولویت های اصلی کشـور تبدیل 

شـد و دانشـگاه آزاد اسـلامی نیـز بـا جدیـت به دنبال 

اسـتفاده از ایـن تهدیـد بـه فرصـت بـرای پیشـبرد 

اهـداف کشـور در جهـت شـکوفایی هرچـه بیشـتر 

فارغ التحصیلان دانشـگاهی در بازار و صنعت کشـور 

شـد؛ بر این اسـاس بود کـه علی اکبـر ولایتـی، رئیس 

هیات موسـس و هیات امنـای دانشـگاه آزاد اسـلامی 

در اولیـن روزهـای مدیریت خود خبـر از ناحیه بندی 

ایـن دانشـگاه داد و اعـلام کـرد: »واحد های مسـتقر 

در مناطـق محـروم از مهم تریـن بخش هـای کارآمـد 

دانشـگاهی اسـت و تعطیـل کـردن واحد دانشـگاهی 

در ایـن مناطـق مـردم را مایـوس می کند. اگـر واحد 

دانشـگاهی در اسـتانی دور و محـروم ضررده باشـد، 

ایـن ضرردهـی بایـد از واحد هـای دیگـر ایـن اسـتان 

جبـران شـود، بـه همیـن علـت واحدهـای دانشـگاه 

آزاد اسـلامی در سراسـر کشـور بـه ۱۰ منطقه تقسـیم 

خواهـد شـد تـا ماننـد سـنوات گذشـته هـر منطقـه 

خودکفـا باشـد و واحدهـای ضـررده و سـودده در هر 

منطقـه بـا هـم همپوشـانی داشـته باشـند.«پس از 

آن در دیـدار محمدمهـدی زاهـدی رئیـس و اعضـای 

کمیسـیون آمـوزش، تحقیقـات و فنـاوری مجلـس 

شـورای اسـلامی بـا فرهـاد رهبـر رئیـس دانشـگاه 

آزاد اسـلامی و اعضـای هیات رئیسـه ایـن دانشـگاه، 

علیرضـا رهایی معاون آموزشـی و تحصیـلات تکمیلی 

دانشـگاه آزاد اسـلامی خبـر از ناحیه بنـدی دانشـگاه 

آزاد اسـلامی داد و گفت: »طرح آمایش دانشگاه آزاد 

اسـلامی یکـی از طرح هـای این دانشـگاه بـرای بهبود 

وضعیـت واحدهـای دانشـگاه آزاد اسـلامی اسـت که 

در ایـن طرح دانشـگاه بـه ۱۰ منطقه تقسـیم شـده که 

هـر منطقـه شـامل سـه اسـتان می شـود و اجـرای این 

طـرح موجب توسـعه رشـته محل ها، واحدهـا و مراکز 

آموزشـی متناسـب بـا نیازهـای کشـور، امکانـات و 

میـزان تقاضـای اسـتان ها می شـود.«

درواقـع دانشـگاه آزاد اسـلامی بـا ایـن کار می خواهد 

بـا ارزیایـی وضعیت اعضـای هیات علمی متناسـب با 

تخصـص اعضا و نیـاز منطقه از ظرفیت آنان اسـتفاده 

کند به طـوری کـه در هر منطقه بـا توجه به پتانسـیل 

بومـی و بـرای ایجـاد اشـتغال از افـراد همـان منطقه 

در جهـت برند سـازی کالاهـای بومی اسـتفاده کند. 

واحدهایمختلفدانشگاهآزادسعیمیکنندباتوجهبهظرفیتبومیخودراهحلهایعملیاتیارائهکنند

تقسیم کار در دانشگاه آزاد برای حل مشکلات کشور

اسبابکشیدانشگاهآزاداسلامی
تهرانمرکزیبهسوهانک

دانشـکده های واحد تهران مرکزی در سـطح شـهر پراکنده است و جزء 

قدیمی ترین واحدهای دانشـگاه آزاد اسـلامی نیز محسـوب می شـوند. 

بر همین اسـاس قرار شـد سـاختمان های این واحد دانشـگاهی در یک 

سـاختمان تجمیع شـوند. سـاختمان سـوهانک مکانی بود که برای این 

مهم انتخاب شـد. حالا قرار اسـت از ابتدای مهر 9۷ کلاس ها در محل 

جدیـد دانشـگاه یعنـی سـوهانک برگـزار شـود. آن طـور کـه محمدرضا 

تجلیـل، مدیـر کارگـروه جابه جایـی دانشـگاه آزاد اسـلامی واحد تهران 

مرکـزی بـه سـوهانک گفتـه اسـت، تا پایـان تیرماه همـه برنامه های ترم 

جـاری طبـق روال گذشـته انجـام می شـود و دانشـجویان در مقولـه 

امتحانـات، نتایـج و... بـه دانشـکده های خـود مراجعـه خواهند کرد و 

تغییـری در ایـن زمینـه نخواهیـم داشـت. بـه گـزارش »آنـا« او درباره 

مسـیرهای دسترسـی بـه محـل جدیـد واحـد تهران مرکزی هـم گفت: 

»یکی از مسـیرها خطوط بی آرتی اسـت که از شـهرری حرکت می کند 

و بـه ابتـدای کـوی لالـه می رسـد کـه درواقع ابتدای خیابانی اسـت که 

بـه مجتمـع سـوهانک منتهـی می شـود و حدود 3۰۰ متـر با این مجتمع 

فاصلـه دارد. روش دوم اسـتفاده از متـرو اسـت کـه ایسـتگاه متـروی 

قائم)عـج( حـدود 5۰۰ متـر بـا مجتمـع سـوهانک فاصلـه دارد. خطـوط 

تاکسیرانی نیز برای انتقال دانشجویان فعال خواهند بود. دانشجویانی 

که قصد تردد با خودروی شـخصی داشـته باشـند نیز با محدودیتی از 

لحـاظ پارکینـگ روبـه رو نخواهند شـد. علاوه بر این مجتمع سـوهانک 

در محـدوده طـرح ترافیـک و زوج و فـرد قـرار نـدارد.« بـه گفتـه او، 9 

دانشـکده به مجتمع سـوهانک منتقل خواهند شـد. البته به دلیل اینکه 

برخـی زیرسـاخت های دانشـکده هنر مانند پلاتوهـای نمایش، آتلیه ها 

و فضاهای اختصاصی آن هنوز آماده نیسـت، صرفا دانشـجویان ورودی 

جدید به مجتمع سـوهانک منتقل خواهند شـد و دانشـجویان فعلی در 

همـان محل سـابق باقـی خواهند ماند. 

راهاندازی۴بخشاصلیبیمارستان
فرهیختگاندانشگاهآزاداسلامی

بیمارستان فرهیختگان تهران یکی از چهار مرکز درمانی وابسته به 

دانشگاه آزاد اسلامی است که در شمال غرب تهران در منطقه حصارک، 

روبه روی سازمان مرکزی دانشگاه آزاد اسلامی واقع شده است. این 

بیمارستان دارای 43 هزار مترمربع بنای مفید و ۱۰ طبقه است که 

نیمه دوم سال ۱39۷ به بهره برداری خواهد رسید. درواقع قرار است 

چهار بخش اصلی بیمارستان فرهیختگان نیمه دوم امسال راه اندازی 

شود. رئیس دانشگاه علوم پزشکی آزاد اسلامی تهران دراین باره گفته 

است: »بیمارستان فرهیختگان حدود سه ماه گذشته از سوی پیمانکار 

به دانشگاه آزاد اسلامی تحویل داده شده است و در نیمه دوم سال 

جاری راه اندازی می شود.« آن طور که سیدعلی ابطحی به »مهر« 

گفته است، تاکنون حدود ۱۱ میلیارد تومان از فعالیت تاسیساتی 

و ساختمانی بیمارستان فرهیختگان باقی مانده که گروه های فنی 

درحال انجام این فعالیت ها هستند. رئیس دانشگاه علوم پزشکی آزاد 

اسلامی تهران تاکید کرد: »بخش عمده تجهیزات مربوط به بیمارستان 

فرهیختگان دانشگاه آزاد اسلامی خریداری شده است و پیش بینی 

می شود در نیمه دوم امسال، چهار بخش اصلی آن راه اندازی  شود.«

کنکور۹۸
فقطتستیاست

»کنکـور 98 بـه چـه صـورت برگـزار می شـود؟« ایـن سـوال چنـد 

روزی اسـت کـه در فضـای مجـازی میـان داوطلبـان پیچیـده اسـت. 

چندی پیـش شـایعه ای مبنی بـر اینکـه کنکـور 98 قـرار اسـت بـه دو 

صـورت تسـتی و تشـریحی برگـزار شـود در فضـای مجـازی دسـت به 

دسـت شـد؛ سـوالی کـه همـان زمـان ابراهیـم خدایی به آن پاسـخ داد 

و در اختتامیـه هشـتمین مجلـس دانش آمـوزی در پاسـخ بـه سـوال 

یکـی از دانش آمـوزان کـه پرسـید چـرا کنکور به صورت تسـتی برگزار 

می شـود، گفـت: »الـزام مـا بـرای حفـظ شـفافیت فرآینـد برگـزاری 

کنکـور امـکان ایـن نـوع امتحـان را از مـا گرفتـه اسـت. به طـور مثال 

صحیح کـردن برگـه امتحان تشـریحی در سـطح کنکور سـخت اسـت 

و باعـث ایجـاد شـائبه های بسـیاری می شـود.« پس از پاسـخ شـفاف 

ابراهیم خدایی بازهم برخی از داوطلبان راضی نشدند و بارها نگرانی 

خـود را نسـبت بـه ایـن موضـوع اعـلام کردنـد تـا جایـی کـه او دیروز 

بـار دیگـر بـا رد موضـوع تسـتی و تشـریحی بـودن کنکـور 98 گفـت: 

»موضـوع برگـزاری کنکـور سـال آینـده به صورت تسـتی و تشـریحی 

صحـت نـدارد.« ابراهیـم خدایـی در گفت وگـو بـا »مهـر« افـزود: 

»تغییـرات آزمـون سراسـری بـرای سـال 98 به دو موضوع اشـاره دارد 

کـه یکـی از آنهـا تغییـرات در نظام آموزش متوسـطه اسـت و دیگری 

درصد سوابق تحصیلی است.« او افزود: »به دلیل تغییرات در نظام 

آموزش متوسـطه و اینکه از سـال آینده پیش دانشـگاهی نداریم، برای 

داوطلبان از نظام آموزشـی )6-3-3( یک نوع سـوال و برای داوطلبان 

نظـام آموزشـی پیش دانشـگاهی و قبـل از آن یـک نـوع سـوال دیگـر 

طراحی می شـود؛ اما همه این سـوالات به صورت تسـتی خواهد بود.« 

رئیـس سـازمان سـنجش همچنیـن تاکید کـرد: »درصد تاثیر سـوابق 

تحصیلی در کنکور 98 نیز پس از تصویب شـورای سـنجش و پذیرش 

دانشـجو بـه اطـلاع داوطلبـان کنکور خواهد رسـید.« 

میزانارزپرداختیبهدانشجویانخارجاز
کشورکاهشنمییابد

وزیر علوم درخصوص شایعات مربوط به کاهش میزان ارز دانشجویی 

پاسخ داد. به گفته منصور غلامی، ارز دانشجویی به هیچ وجه کاهش 

نیافته و همان رقم سابق است که هزار دلار برای فرد مجرد بوده و 

به ازای همسر و فرزند هرکدام 5۰۰ دلار افزایش می یابد؛ ضمن اینکه 

شهریه تحصیلی نیز براساس گواهی دانشگاه پرداخت می شود. به 

گزارش »ایسنا«، غلامی با اعلام این خبر اظهار کرد: »درخصوص 

نحوه تهیه ارز دانشجویی، براساس مذاکراتی که با بانک مرکزی 

داشته ایم، دانشجویانی که از وزارت علوم ارز دریافت می کنند، 

می توانند از طریق سامانه ای که وجود دارد ثبت نام کنند و در یک 

بازه زمانی به بانک معرفی شده و ارز موردنظرشان را دریافت کنند.« 

او افزود: »تعدادی از دانشجویان برای دریافت ارز از کانال وزارت 

علوم اقدام نکرده اند و به صورت آزاد قصد تهیه ارز دانشجویی داشتند 

که با تلاش و رایزنی ای که با بانک مرکزی انجام گرفت، مقرر شد 

این دانشجویان نیز از مراجع رسمی تاییدیه تحصیلی دریافت کنند 

و به بانک مرکزی معرفی شوند.« وزیر علوم یادآور شد: »یکی از 

پیشنهادها در این راستا و درواقع ساده ترین روش برای تهیه ارز 

دانشجویی به این شکل است که دانشجویان خارج از کشور مدارک 

تحصیلی خود را به سفارتخانه ها و کنسولگری های جمهوری اسلامی 

ایران ارائه دهند و با اخذ تاییدیه می توانند ارز دانشجویی تهیه 

کنند.« او درخصوص فرآیند و مدت زمان دریافت ارز دانشجویی 

گفت: »در حال حاضر نوبت دریافت ارز دانشجویی تا اواسط 

تابستان تکمیل شده است و ثبت نام های جدید به بعد از این تاریخ 

موکول می شود و این مساله یکی از گلایه مندی های دانشجویان و 

انتقادات جدی آنهاست؛ چراکه دانشجویان مشغول به تحصیل در 

خارج از کشور تا زمان دریافت ارز دانشجویی در صورتی که پول 

آنها به پایان رسیده باشد، به مشکل می خورند.« 

کمیسیونآموزشبهدنبالبررسیوضعیت
»دانشگاههایغیرانتفاعی«

ایـن روزهـا اعتراضـات زیـادی در زمینه دانشـگاه های غیرانتفاعی 

وجـود دارد کـه بعضـا رشـته هایی بـه مراکـز غیرانتفاعـی داده 

می شود که اعضای هیات علمی لازم را ندارند و نتیجه آن خروجی 

بی کیفیـت و وضعیـت بـازار بـدون کار میـان فارغ التحصیـلان 

دانشـگاهی اسـت که قطعا بررسـی دقیق و موشـکافانه کمیسـیون 

آموزش می تواند راه حلی مناسـب در جهت ایجاد عدالت آموزشـی 

بـه وجـود بیـاورد. در همیـن راسـتا عضـو هیات رئیسـه کمیسـیون 

آمـوزش گفتـه اسـت: »در بررسـی عـدم عدالـت آموزشـی میـان 

دانشگاه غیرانتفاعی و دیگر دانشگاه ها، کمیسیون آموزش مجلس 

هـم کمیتـه ای تعییـن کـرده کـه در بحـث دانشـگاه غیرانتفاعـی 

اعمـال مـاده 236 را داشـته اسـت.« علیرضـا سـلیمی در گفت وگو 

با »ایسـکانیوز«، درباره رفتار نابرابر وزارت علوم با دانشـگاه آزاد 

اسـلامی و پیام نور در مقابل دانشـگاه ها و موسسـات غیرانتفاعی 

گفـت: »محدودیت هایـی کـه وزارت علـوم بـرای دانشـگاه آزاد 

اسـلامی و پیـام نـور در افزایـش و انتخـاب رشـته ها دنبـال کـرده 

است، این محدودیت ها را برای دانشگاه غیرانتفاعی اعمال نکرده 

و کمیسـیون آمـوزش مجلـس هـم بـه کمیته ای تعیین شـده در این 

راسـتا در بحـث دانشـگاه غیرانتفاعـی اعمـال مـاده 236 را داشـته 

اسـت.« عضو هیات رئیسـه کمیسـیون آموزش افزود: »کمیته ای 

که در کمیسـیون آموزش و تحقیقات در راسـتای تحقق این هدف 

تشـکیل شـده به بررسـی مجوز رشـته ها در دانشـگاه غیرانتفاعی 

و قانونی بـودن آن براسـاس اسـتانداردهای وزارت علـوم می پردازد 

کـه بـه زودی گـزارش جامعی را به کمیسـیون آمـوزش خواهد داد. 

در صورتـی کـه مـوارد مـورد بررسـی در کمیسـیون آمـوزش رای 

بیـاورد بـه صحن می آید و اگر نتیجه بررسـی کمیسـیون مشـخص 

شـود،خیلی از مسـائل آشـکار خواهد شـد.«

 نیمکت خبر      

یزدان محمدی 
روزنامه نگار


